
 

 

 
 
 
 
Nr. 73/2022 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 20 septembrie 2022, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 15 membri, 1 reprezentant ai 
satelor aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Baloga Csilla - sat Chilieni, lipsind: 
Jánó Mihail, Kádár Imola, Keresztes László, Kolcza István, Kondor Ágota, Sipos Dóra-
Viola. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu 
prevederile art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin 
Dispoziţia emisă de primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 1225/2022. Ședința se 
desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Vargha Fruzsina și Toth-Birtan Csaba 
viceprimarii municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al 
municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Bună ziua. 
Putem să facem o prezență.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent.  
 (lb.r.): „Înainte de a intra în Ordinea de zi, vreau să întreb dacă cineva are de 
adăugat proiect de hotărâre pe Ordinea de zi mai.”  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Da, dl. președinte. Sunt 3 
puncte pe care aș dori să le adaug la Diverse. D1 ar fi: modificarea și completarea HCL nr. 
139/2022 privind aprobarea depunerii proiectului Reabilitare termică la Liceul Tehnologic 
Economic Administrativ „Berde Áron” și a cheltuielilor legate de proiect.” D2 ar fi: 
modificarea și completarea HCL nr. 147/2022 privind aprobarea depunerii proiectului: 
Amenajare curte și modernizarea clădirii instituției „Școala Gimnazială Ady Endre” și a 
cheltuielilor legate de proiect. Respectiv D3: modificării HCL nr. 324/2017 privind 
aprobarea proiectului „Creșterea calității arhitectural-ambientale, reabilitare termică la 
Școala Gimnazială ”Gödri Ferenc” structură GPP „Árvácska” şi a cheltuielilor legate de 
proiect, cu modificările și completările ulterioare.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc 
dl. viceprimar. Supunem la vot cele trei D-uri. Sunt de acord cu punctul D1, D2, D3.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele D1, D2 
și D3.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r.): „Sunt de acord cu 
punctul D1, D2, D3.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu întroducerea 
pe Ordinea de zi a punctelor D1, D2 și D3.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): „Și eu sunt de acord.” 



 

 

 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele D1, D2 și 
D3.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 
D1, D2 și D3.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.r.): „Sunt de acord 
întroducerea punctelor D1, D2, D3 pe Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu întroducerea 
punctelor D1, D2 și D3.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.r.): „Sunt de acord cu 
întroducerea punctelor D1, D2 și D3.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.r.): „Sunt de acord cu întroducerea 
punctelor D1, D2 și D3.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Sunt de acord cu 
întroducerea punctelor D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu întroducerea 
punctelor D1, D2, D3.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r./lb.m): „Sunt de acord cu 
întroducerea punctelor D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
întroducerea punctelor D1, D2, D3.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, întroducerea pe Ordinea de zi a 
punctelor D1, D2, D3. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Acum vă rog să votați Ordinea de zi în întregime. Eu sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r./lb.m.): „Și eu sunt de acord 
cu Ordinea de zi.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.r.): „Székely Kincső sunt de acord și 
eu. Îmi cer scuze.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r./lb.m): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Magyarosi Imola-
Piroska), Ordinea de zi. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: 



 

 

potrivit art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la 
deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema 
supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de 
începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Dacă nu avem pe 
nimeni, trecem la punctul 1.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea și 
completarea HCL nr. 186/2022 privind aprobarea depunerii proiectului Reabilitarea 
termică, eficientizarea energetică și modernizarea clădirii Școlii Gimnaziale „Váradi 
József” din str. Stadionului nr. 12 și a cheltuielilor legate de proiect. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Acest proiect de hotărâre 
se încadrează în șirul celor pe care le-am aprobat în ședințele extraordinare precedente. 
Este vorba de o corectare, defapt răspuns la solicitările de modificare puse de evaluatori în 
cadrul proiectului finanțat din PNNR, și anume: se solicită modificarea și copmletarea 
descrierii sumare a lucrărilor, respectiv concretizarea valorilor, care sunt eligibile prin 
cadrul PNRR și TVA aferent. În acest caz valoarea totală a proiectului este de 
8.301.462,86 lei, valoarea eligibilă din cadrul PNRR este 6.976.019,21 lei, iar TVA-ul 
aferent acestor lucrări este de 1.325.443,65 lei”. 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 384/2022. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Comisiile de specialitate I, II și V au dat acordul. Am să supun la vot, dacă sunteți de 
acord, să votăm toate punctele la urmă. Eu sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r.): „Da, sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „De acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): „De acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.r.): „De acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r./lb.m): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (József Álmos-Zoltán), 
votarea la sfârșit a punctelor. 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea și 
completarea HCL nr. 139/2022 privind aprobarea depunerii proiectului Reabilitare termică 
la Liceul Tehnologic Economic Administrativ „Berde Áron” și a cheltuielilor legate de 
proiect. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Și în acest caz este vorba 
de o conformare a solicitărilor evaluatorilor din cadrul PNNR. Se modifică descrierea 
sumară a lucrărilor, repsectiv valorile, se concretizează, deci 11.551.532,99 lei va fi 
valoarea totală, din care 9.707.170,58 lei valoarea eligibilă din cadrul PNRR și TVA 
aferent este de 1.844.362,41 lei.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 385/2022. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 



 

 

Comisiile de specialitate I, II și V au dat avizul. Trecem la punctul D2.” 
 PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării și completării HCL nr. 147/2022 privind aprobarea depunerii proiectului: 
Amenajare curte și modernizarea clădirii instituției „Școala Gimnazială Ady Endre” și a 
cheltuielilor legate de proiect. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Deasemenea este o 
conformare la solicitările evaluatorilor PNNR. Se modifică descrierea sumară a proiectului 
din anexă, respectiv valoarea totală va fi 9.419.538,45 lei. Valoarea eligibilă din cadrul 
PNRR este de 7.915.578,53 lei și TVA aferent este de 1.503.959,92 lei.”  
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 386/2022. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Comisiile de specialitate I, II și V au dat acordul. Trecem la punctul D3.” 
 PUNCTUL D3 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării HCL nr. 324/2017 privind aprobarea proiectului „Creșterea calității 
arhitectural-ambientale, reabilitare termică la Școala Gimnazială ”Gödri Ferenc” structură 
GPP „Árvácska” şi a cheltuielilor legate de proiect, cu modificările și completările 
ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „În acest ultim caz este 
vorba de modificarea devizului general al proiect, care este finanțat prin cadrul 
Programului Operaţional Regional 2014-2020. Se actualizează valoarea devizului general, 
valoarea totală fiind de 4.167.558,12 lei, include și TVA-ul. Contribuția proprie a 
muncipiului Sfântu Gheorghe, care totalizează cheltuielile neeligibile și 2% din totaal 
cheltuieli, ca și contribuție proprie, va fi de 2.164.353,03 lei, și această valoare include 
TVA.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 387/2022. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc 
dl. viceprimar. Acestea au fost punctele prezentate astăzi. Supunem la vot. Sunt de acor cu 
punctul 1, respectiv D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord proiectul de 
hotărâre nr. 1, respectiv D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r.): „Sunt de acord cu 
punctul 1, D1, D2, D3.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de la punctul 1, D1, D2, D3.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): „Și eu sunt de acord 
cu punctul 1, D1, D2, D3.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 1, D1, D2 și 
D3. Mulțumesc.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectele 1, D1, D2 și D3.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.r.): „Sunt de acord cu 
punctele de hotărâre nr. 1, D1, D2, D3.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 1, D1, 
D2 și D3.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.r.): „Sunt de acord cu 
punctul 1 și punctele D1, D2 și D3.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.r.): „Sunt de acord cu punctul 1 și cu 
punctele D1, D2 și D3.” 



 

 

 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Sunt de acord cu punctul 1, 
cu punctele D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord cu punctul 1, D1, 
D2, și D3.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r./lb.m): „Sunt de acord cu punctul 
1, respectiv D1, D2, D3. Vă mulțumesc.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 
1, D1, D2, D3.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc 
mult. Vă urez o după amiază frumoasă și am înțeles, că vineri avem încă o ședință, așa că 
ne auzim vineri. La revedere.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 29 septembrie 2022. 
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